

At CN, everyday brings new and exciting challenges. You can expect an interesting environment where you're part of making sure our business is running optimally and safely—helping keep the economy on track. We provide the kind of paid training and opportunities that long-term careers are built on and we recognize hard workers who strive to make a difference. You will be able to thrive in our close-knit, safety-focused culture working together as ONE TEAM. The careers we offer are meaningful because the work we do matters. Join us!

Job Summary

The Constable is responsible for being the customer contact for all policing and security needs. The position requires to respond to emergency calls while sometimes working irregular schedules including days, nights, weekends and holidays to protect a 24/7 operation.

Major Responsibilities

- Develop working partnerships with municipal, provincial and federal officials, major industries and local businesses that affect CN
- Identify high-risk locations and develop subsequent action plans to secure and prevent losses
- Perform the investigation and prosecution of all criminal incidents and participate actively in the enforcement and promotion of federal and provincial laws dealing with railway safety
- Participate in regular public speaking
- Manage targeted traffic and trespass enforcement
- Conduct operation lifesaver presentations

Working Conditions

- Frequent travel over a large geographical area
- Preference will be given to qualified applicants in the geographical area
- Available to work shifts, weekends, and holidays when necessary

Requirements

- Accredited law enforcement program or equivalent
- Certified or eligible to certify for First Aid and cardiopulmonary resuscitation (CPR)
- Valid drivers' license
- Resides within 50 km of the posting
- Demonstrates good teamwork and maintain positive interactions with other departments and local law enforcement agencies cooperating in matters of mutual concern
- Possesses sound judgment, professionalism, be autonomous and show initiative
- Makes informed and timely decisions to get things done
- Fluently bilingual both written and verbal (English, French) *

*Any experience/education/skills/knowledge for these above would be considered as an asset

Training

The incumbent receives an on-the-job training with a Coach Officer. Successful candidates that do not hold a certificate from an accredited police college will be required to successfully complete the 3-month training program at the Ontario Police College.

About CN

CN is a world-class transportation leader and trade-enabler. Essential to the economy, to the customers, and to the communities it serves, CN safely transports more than 300 million tons of natural resources, manufactured products, and finished goods throughout North America every year. As the only railroad connecting Canada's Eastern and Western coasts with the Southern tip of the U.S. through a 19,500 mile rail network, CN and its affiliates have been contributing to community prosperity and sustainable trade since 1919. CN is committed to programs supporting social responsibility and environmental stewardship. At CN, we work as ONE TEAM, focused on safety, sustainability and our customers, providing operational and supply chain excellence to deliver results.

At CN, we are dedicated to building North America's safest, most inclusive and sustainable railroad, which includes reflecting the communities in which we operate. Research shows that candidates from underrepresented groups often don't apply unless they feel they fit the job posting at 100%. Even if you don't see yourself in every job requirement listed in a posting, we still encourage you to apply. If you require an accommodation for the recruitment process (including alternate formats of materials, accessible meeting rooms or other accommodations), please reach out to our team at cnrecruitment@cn.ca.

As an equal employment opportunity employer, all qualified applicants will receive consideration for employment without regard to race, color, religion, sex, sexual orientation, gender identity, national origin, disability, protected veteran status, and other protected status as required by applicable law. We thank all applicants for their interest, however, only candidates under consideration will be contacted. Please monitor your email on a regular basis, as communication is primarily made through email.

Au CN, chaque jour apporte de nouveaux défis stimulants. Vous évoluerez dans un milieu intéressant où vous contribuerez au déroulement sécuritaire et efficace de nos activités et aiderez à maintenir l'économie sur la bonne voie. Nous offrons les programmes de formation rémunérés et les possibilités sur lesquelles reposent les carrières à long terme, et nous soulignons le travail acharné des employés qui s'efforcent de changer les choses. Vous pourrez vous épanouir dans notre culture unifiée axée sur la sécurité, où nous travaillons ensemble comme UNE ÉQUIPE. Nous offrons des carrières valorisantes car notre travail fait une différence. Embarquez avec nous!

Résumé des fonctions

Le ou la constable est la personne-ressource pour toutes les questions de sécurité et de maintien de l'ordre. Le ou la titulaire du poste répond aux appels d'urgence et travaille parfois selon un horaire irrégulier, pendant la nuit, le jour, les fins de semaine et les jours fériés, afin d'assurer la protection de l'exploitation 7 jours sur 7 et 24 heures sur 24.

Principales responsabilités

- Établir des partenariats de travail avec les fonctionnaires municipaux, provinciaux et fédéraux, les grands secteurs industriels et les entreprises locales ayant des incidences sur les activités du CN
- Déterminer les lieux présentant des risques élevés et élaborer des plans d'action visant à assurer la sécurité et à prévenir les pertes
- Effectuer des enquêtes et des poursuites judiciaires pour tous les incidents de nature criminelle, et participer activement à la promotion et à l'application des lois provinciales et fédérales sur la sécurité ferroviaire
- S'exprimer en public régulièrement
- Gérer les mesures ciblées d'application de la loi pour la circulation et les intrusions
- Donner des présentations sur l'Opération Gareautrain

Conditions de travail

- Déplacements fréquents dans un vaste secteur géographique
- La préférence sera accordée aux candidats qualifiés résidant dans le secteur géographique
- Travail par quarts, les fins de semaine et les jours fériés, au besoin

Exigences

- Programme agréé d'application de la loi ou programme équivalent
- Certification (ou possibilité de certification) de secourisme et de réanimation cardiorespiratoire (RCR)
- Permis de conduire en règle
- Résider dans un rayon de 50 km du lieu de travail
- Avoir un bon esprit d'équipe et entretenir de bonnes relations avec les autres services et les organismes locaux d'application de la loi afin de collaborer pour les sujets de préoccupation mutuelle
- Faire preuve d'un bon jugement, de professionnalisme, d'autonomie et d'un bon sens de l'initiative
- Prendre des décisions éclairées en temps opportun afin que les tâches soient exécutées
- Être parfaitement bilingue (français et anglais) à l'oral et à l'écrit*

* Toute expérience, formation, compétence ou connaissance dans l'un des domaines ci-dessus constitue un atout

Formation

Une formation en cours d'emploi sera donnée par un agent. Les candidats retenus qui n'ont pas de certificat délivré par une école de police reconnue devront réussir le programme de formation de 3 mois offert par le Collège de police de l'Ontario.

À propos du CN

En tant que chef de file dans les domaines du transport et de la logistique en Amérique du Nord, nous sommes un véritable pilier de l'économie. Forts d'une équipe d'environ 25 000 cheminots, nous avons pour priorité de faire progresser notre entreprise et l'économie. Nous transportons annuellement des marchandises d'une valeur de 200 G\$ US pour un large éventail de secteurs, tels les ressources naturelles, les produits manufacturés et les biens de consommation, sur un réseau de 20 000 milles qui couvre le Canada et le centre des États-Unis. Le CN est la seule entreprise canadienne à figurer dans la catégorie du secteur du transport et de l'infrastructure du transport du Dow Jones Sustainability Index (DJSI) World. Créé en 1999, l'indice DJSI World est l'indice de référence en ce qui a trait au développement durable. Au CN, nous travaillons comme UNE ÉQUIPE axée sur la sécurité et nos clients, offrant l'excellence sur le plan de l'exploitation et de la chaîne d'approvisionnement pour produire des résultats.

Au CN, nous sommes déterminés à bâtir le chemin de fer le plus sûr, le plus inclusif et le plus durable de l'Amérique du Nord, à l'image des collectivités dans lesquelles nous exerçons nos activités. Les études révèlent que souvent, les candidats des groupes sous représentés ne posent pas leur candidature à moins de croire qu'ils correspondent tout à fait à l'offre d'emploi. Même si vous ne vous reconnaissez pas dans toutes les exigences énoncées dans l'affichage d'un poste, nous vous encourageons quand même à poser votre candidature. Si vous avez besoin d'un accommodement pour le processus de recrutement (notamment d'autres formats de documents, des salles de réunion accessibles ou d'autres mesures d'accommodement), veuillez communiquer avec notre équipe à cnrecruitment@cn.ca.

À titre d'employeur souscrivant au principe de l'égalité d'accès à l'emploi, le CN prendra en considération pour un emploi toutes les personnes candidates qualifiées sans égard à la race, à la couleur, à la religion, au sexe, à l'orientation sexuelle, à l'identité de genre, à l'origine nationale, à l'invalidité, au statut d'ancien combattant protégé, et à tout autre statut protégé en vertu des lois applicables. Nous remercions tous les candidats et toutes les candidates de leur intérêt; cependant, nous ne communiquerons qu'avec les personnes dont la candidature sera retenue. Veuillez consulter régulièrement vos courriels, car les communications sont surtout envoyées par courrier électronique.